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Vážení členové SPS,
 
Český statistický úřad zveřejnil letošní první výsledky stavební produkce. Stavebnictví v lednu meziročně
kleslo o 5,9 %. Produkce v pozemním stavitelství se ve srovnání s lednem 2023 snížila o 8,3 %. V
inženýrském stavitelství meziročně vzrostla o 1,4 %. Rok 2024 bude důležitý. Uvidíme, jak se stavebnictví
jako celku podaří zvládnout prvních šest měsíců a jestli ta mírně optimistická očekávání pro druhou část
roku budou reálná.

Kromě výsledků stavebnictví se nyní hodně diskutuje také o novele stavebního zákona – zda ministerstvo
pro místní rozvoj do 1. července vše stihne a  jestli se opravdu zrychlí celý aparát povolovacích procesů.
Serveru hypoindex.cz jsem k tomuto tématu poskytl rozhovor, odkaz na něj naleznete dále v newsletteru. 

Přeji všem krásný duben a jarní dny.



Ing. Jiří Nouza
prezident SPS

AKTUALITY
FIEC akční manifest: Společně budujeme odolnou a

udržitelnou Evropu

Před volbami do Evropského parlamentu v roce 2024 předkládáme kandidátům 10 klíčových poselství,
která mají přinést naši vizi budoucnosti stavebnictví v Evropě. Představují potřebný rámec pro realizaci
udržitelného rozvoje a inovací v odvětví, konkurenceschopnost našich ekonomik, podporu investic do
technologií a do pracovních sil při současném dalším zlepšování jejich zdravotních a bezpečnostních
podmínek.



Informativní schůzky k dotovanému vzdělávání v dubnu 2024

Vážení členové SPS, zajímá vás dotované vzdělávání? Zúčastněte se informativních jednání k
podmínkám vzdělávání v DUBNU 2024.
 
Termíny konání ON-LINE schůzek:

• čtvrtek 4. 4. 2024 - od 10:00
• středa 10. 4. 2024 - od 10:00
• úterý 16. 4. 2024 - od 10:00
• čtvrtek 25 4. 2024 - od 10:00

POZVÁNKY
STILL ČR vyráží do regionů

Společnost STILL ČR je dodavatelem manipulační techniky, která představuje špičku technologie,
výkonnosti a designu.  Nyní vyráží na svou historicky první roadshow: první zastávkou budou 11.
dubna České Budějovice, následuje 18. dubna Plzeň a zakončení proběhne 16. května
v Olomouci. 

Těšit se můžete na ukázky vozíků řady Classic Line, která představuje ideální volbu pro společnosti s
příležitostnými a nepříliš náročnými logistickými potřebami.  K dispozici vám budou specialisté a
technici pro individuální konzultace a dotazy. Nebude chybět ani možnost zblízka si prohlédnout všechny
detaily vozíků, a dokonce si vyzkoušet jejich ovládání (pokud máte potřebné oprávnění). 

Součástí akce je i doprovodný program – soutěže, parkourová show a dětský skákací hrad. Akcí bude
provázet moderátor Petr Rychlý. Návštěvníci z řad profesionálů se mohou do soutěží registrovat ZDE,
mimo to tak získají vouchery na nákup manipulační techniky STILL.

Více informací se dozvíte v přiložené pozvánce.  

Více informací ZDE

Více o schůzkách a dotovaném vzdělávání najdete ZDE

https://forms.office.com/Pages/ResponsePage.aspx?id=4CjHEwy790yOEFsycnnW2fhENZLZB6NCg_DMFJ2zYk1UQ0JYMldOVDMwQTVaRUNSSFM2TUNOVE5ZTC4u
https://fiec-manifesto.eu/sk/home-sk.html
https://www.sps.cz/dotovane-vzdelavani-pozvanka-na-informativni-schuzky-duben-2024/


XXVI. konference Ocelové konstrukce 2024

Rádi bychom vás informovali, že i v roce 2024 se oceláři setkají na tradičním, tentokrát již 26. ročníku
konference Ocelové konstrukce 2024. Konat se bude 21. května v Hotelu Termal Mušov v
Pasohlávkách. 

Program konference se bude věnovat problematice ocelových konstrukcí z hlediska výroby materiálu,
projektování a návrhu ocelových konstrukcí včetně využití metody BIM, povrchových úprav, provozu a
údržby. Prezentovány budou i zajímavé realizace z oboru.

ROZHOVOR
Josef Charamza: Stavební škola v Havlíčkově Brodě letos

slaví jubileum, zájemcům o studium má co nabídnout

Více o akci ZDE

XXVI. konference Ocelové konstrukce 2024

https://mcusercontent.com/8ca60cb57c55f396eac151c23/files/ca875537-21c0-c378-4ba7-1428475a4ab3/STILL__roadshow_pozv_aacute_nka_1_.pdf
https://www.sekurkon.cz/detail-akce?id=102&utm_source=ecomail&utm_campaign=2024_01_15_ocelove_konstrukce_2024_-_druhe_info&utm_medium=email&utm_term=35293&ecmid=25287


S ředitelem Střední průmyslové školy stavební akademika Stanislava Bechyně v Havlíčkově Brodě
nejen o současné nabídce vzdělávání a spolupráci se stavebními firmami v regionu.

Řada škol v posledních třech dekádách zkoušela nabízet různé obory a zaměření. Platilo to také
pro tu vaši?

My jsme ke vzdělávací nabídce přistupovali vždy konzervativněji a nesnažili se kopírovat různé módní
trendy. Vždy jsme se drželi svého kopyta. Když se ohlédnu zpátky, musím říct, že to bylo správné a škole
se to vyplatilo. V rámci tradičního stavařského oboru v současnosti nabízíme vedle pozemních staveb,
které u nás mají více než sedmdesátiletou historii, také zaměření na dopravní stavby. Máme první
absolventy a je po nich poptávka.

Na počátku nového tisíciletí jsme vyslyšeli poptávku po všeobecnějším technickém oboru a zavedli
technické lyceum  zaměřené na stavebnictví. Jako u jedné z mála škol z Vysočiny u nás tento obor nejen
přežil do současnosti, ale také v něm našla vzdělání celá řada úspěšných absolventů. Nově si od
letošního roku studenti oboru technické lyceum mohou vybírat ze dvou zaměření – jednak environmetálně
vyspělé budovy a jednak architektura, urbanismus a design.

Od roku 2016 nabízíme také učňovské obory – zedník, tesař, malíř a lakýrník a instalatér. Díky tomu na
naší škole vzniklo technické centrum vzdělání. Jako úplnou novinku od školního roku 2024/25 otevíráme
obor infomační technologie, kterým dojde k doplnění nabídky technického vzdělání v regionu, protože
podle průzkumů mnozí absolventi základních škol z Havlíčkobrodska studují tento obor v jiných krajích a
na Vysočinu se pak často nevracejí.

Škola se dlouhodobě snaží spolupracovat se stavebními firmami. V minulosti mnohé takovou
potřebu spolupráce a podpory školství necítily. Jaká je situace v současnosti?



Mohu říct, že v posledním desetiletí se situace výrazně změnila. My jsme samozřejmě aktivně oslovovali
různé stavební firmy v regionu, spolupracujeme i s podniky mimo Vysočinu a snažíme se jim ukázat,
v čem jim můžeme být užiteční a v čem naopak ony mohou pomoct nám. Spolupráce se týká
zprostředkování pracovní nabídky od společností k absolventům studijních i učňovských oborů, podpory
žáků během studia na škole, odborných exkurzí na stavbách nebo ve výrobních závodech po celé
republice, zapojení firem do nejrůznějších soutěží žáků školy, ale také sportovních aktivit. Nedávno u nás
proběhl volejbalový turnaj, do něhož se zapojili vedle týmů škol z Vysočiny a naší partnerské školy v Nitře
také zástupci firem.

V současnosti už dlouhodobě spolupracujeme s firmami PKS Žďár nad Sázavou, Roneli nebo Chládek a
Tintěra z Havlíčkova Brodu, Podzimek a synové z Třeště, Hinton Praha, Goldbeck Prefabeton Vrdy, IP
Polná a mnoha dalšími. Některé se zapojily také do zkvalitňování vzdělávacího procesu, například
společnost IP Polná navrhla a realizovala jednu z jazykových učeben v moderním duchu.
 
Probíhá spolupráce také na úrovni praxí, předpokládám, že zvlášť zavedení učebních oborů na
škole si to žádá...

Určitě, s některými firmami jsme samozřejmě spolupracovali ještě před zavedením učebních oborů. Pro
učně ale bylo nutné najít partnery, kteří by nám pomohli se zajištěním praxe především ve vyšších
ročnících. Týká se to hlavně instalatérů, tesařů a zedníků a výrazně nám s tím pomáhají místní firmy
ThermGas, Atos, Inklez či Pila Mach. Bez této pomoci by pro nás bylo vzdělávání mnohem
komplikovanější a nemohli bychom dosahovat takové kvality.

FOTO: Archiv školy

SVAZ PODNIKATELŮ VE STAVEBNICTVÍ
V MÉDIÍCH

Celý rozhovor ZDE

https://www.sps.cz/josef-charamza-stavebni-skola-v-havlickove-brode-letos-slavi-jubileum-zajemcum-o-studium-ma-co-nabidnout/


Od poloviny letošního roku by měl kompletně platit nový stavební zákon. Prezident Svazu

podnikatelů ve stavebnictví Jiří Nouza poskytl k tomuto tématu rozhovor serveru Hypoindex. Podaří

se podle Nouzy ministerstvu pro místní rozvoj připravit vše tak, aby mohl nový stavební zákon na

100 % fungovat a zrychlilo se schvalování nových staveb? Kdy zrychlení a jeho kvalitu budeme

moci vyhodnotit? A bylo správné, že nová vládní koalice nenechala původně schválený nový

stavební zákon vstoupit do praxe a přepracovala jej?

Celý rozhovor ZDE

https://www.hypoindex.cz/clanky/rozhovor-skoda-ze-se-ze-stavebniho-zakona-stalo-politikum-je-to-jen-technicistni-nastroj/


O tom, v jaké je stavební produkce kondici, jak se bude dále vyvíjet a co je potřeba změnit či udělat

jinak, aby se aktuální stav zlepšil, hovořil ve vysílání ČT24 Zdeněk Soudný, viceprezident Svazu

podnikatelů ve stavebnictví a generální sekretář Asociace developerů. „Ten trend není dobrý, a

pokud vyjdou statistiky a máme se radovat z toho, že něco třeba o procento, o dvě narostlo,

ukazuje to, v jak zoufalé situaci jsme, protože tento drobný výkyv rozhodně nezmění ta nedobrá

čísla. My nyní samozřejmě všichni čekáme, jak dopadne od 1. 7. novela stavebního zákona, jestli

ten proces zrychlí, nebo nezrychlí, ale to je jenom jeden z mnoha aspektů. Je potřeba podívat se

na celou výstavbu jako na infrastrukturní záležitost. Jestliže se dnes hovoří o transformaci české

ekonomiky, nedosáhneme jí bez toho, že se bude pořádně stavět, ať už byty, kancelářské prostory,

logistika nebo třeba infrastrukturní stavby. Podívejme se na případ Polska. To před několika lety

pochopilo, že bez základní infrastruktury nemůže ekonomiku postavit na nohy, pustilo se do toho a

dnes nás totálně válcuje například v investorech, kteří jdou do Polska místo do České republiky.

Výstavba skutečně není vedlejším produktem hospodářství, ale tím základním prvkem," uvedl

Zdeněk Soudný.

Celý rozhovor ZDE

https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/224411058270315/


Evropský parlament schválil novou směrnici o energetické náročnosti budov, která
má za cíl mít do roku 2050 v celé EU klimaticky neutrální budovy. Směrnice zavádí
opatření jako zákaz používání kotlů na fosilní paliva do roku 2040 a povinné
renovace budov. Stavební průmysl se obává zdražení výstavby a nedostatku
pracovních sil pro plnění povinných kvót pro renovace budov. "Mohli bychom ji
chápat jako příležitost. Odhlédnu-li od řady dalších souvislostí, je zřejmé, že by to
mohlo či mělo přinést zvýšenou investiční aktivitu na straně všech investorů, ať jsou
to veřejní či soukromí. Asi bychom jako stavební průmysl mohli jásat, ale upřímně…
nejsem si tím vůbec jist. Nutně se mi dere na mysl otázka, kdo to vše zaplatí? Jak
vidíme, aktuálně i ty nejbohatší ekonomiky Evropy, v čele s německou, zatahují za
ruční brzdu, protože pokud prostě a jednoduše zdroje nedošly, tak docházejí," uvedl
Jiří Nouza.
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Celý rozhovor ZDE
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